



陳家齊

陳女士在2023年10月獲委任為香港投資管理有限公司首任行政總裁，領導香港特別行政區政府旗下的策略性投資旗艦。陳女士在投資管理及金融穩定領域擁有多多年領導經驗。她於2010年起加入香港金融管理局，帶領私募市場團隊為外匯基金投資辦公室取得卓越成績，並在維護香港金融穩定、保證聯繫匯率制度順暢運作以及推動金融基礎設施與支付系統發展等方面貢獻良多。陳女士職業生涯早期曾在香港特區政府擔任多個政策制定職位，範疇涵蓋民政事務、跨境基建及財經事務。

陳女士現為嶺南大學校董會成員和審計委員會主席。她也是梁愷田婦癌基金會董事會成員，致力於婦科癌症相關工作。在國際層面，她現為Focusing Capital on the Long Term Global (FCLTGlobal)的董事會成員，也曾於2023至2024年擔任世界經濟論壇全球未來負責任投資委員會 (World Economic Forum Global Future Council on Responsible Investing) 聯席主席。

陳女士為香港高等法院認許的大律師，其在金融業界的領導力及影響力廣獲肯定。陳女士於2016年獲頒「100 Women in Finance」之「亞洲業界領袖獎」(Asia Industry Leadership Award)。她在2020年獲《Private Equity International》評選為全球40位40歲以下傑出人士「Global List of 40 under 40」之一，並在2024及2025年入選《福布斯》「Asia's Power Businesswomen 2024」及《財富》「Most Powerful Women in Asia in 2025」名單。



Clara Chan

Ms Clara Chan was appointed as the inaugural Chief Executive Officer of the Hong Kong Investment Corporation Limited in October 2023, leading the investment arm of the Hong Kong Special Administrative Region (“HKSAR”) Government. She brings over a decade of senior leadership experience investment management and financial stability. Since joining the Hong Kong Monetary Authority in 2010, she spearheaded the private markets team to achieve remarkable results for the Exchange Fund Investment Office while contributing significantly to maintaining the financial stability, smooth operation of the Linked Exchange Rate System and ongoing development of financial infrastructure and payment system of Hong Kong. Earlier in her career, she served different roles on policy formulation in the HKSAR Government covering home affairs, cross-boundary infrastructure and financial services.

Clara is a Council member and the Audit Committee Chair of Lingnan University. She is also a Board member of Karen Leung Foundation dedicated to work relating to gynaecological cancers. Internationally, she is a Board Director of the Focusing Capital on the Long Term Global (FCLTGlobal) and served as co-chair of the World Economic Forum Global Future Council on Responsible Investing from 2023 to 2024.

A barrister admitted by the High Court of Hong Kong, Clara has been recognised for her leadership and influence in the finance industry. She received the Asia Industry Leadership Award of the 100 Women in Finance in 2016, was named by the Private Equity International to the global list of 40 under 40 in 2020, and was featured on the lists of Forbes Asia’s Power Businesswomen in 2024 and Fortune’s Most Powerful Women in Asia in 2025.